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Indkaldelse til ordinær generalforsamling for 2022 i Svanemøllens Vinterbadelaug  

den 11. april 2023 kl. 19.30  

Sted: Charlottehaven, Hjørringgade 12C, 2100 København Ø 

 

Dagsorden: 

1. Valg af dirigent 

2. Valg af referent 

3. Bestyrelsens beretning 

4. Godkendelse af beretning 

5. Godkendelse af årsrapport 

6. Forslag 

7. Godkendelse af driftsbudget for det følgende år, herunder fastlæggelse af kontin-
gent og optagelsesgebyr samt evt. ændring af højeste antal aktive medlemmer. 

8. Valg af bestyrelse og suppleanter 

9. Valg af revisor 

10. Eventuelt 
 

 

Medbring venligst det blå armbånd for hurtig identifikation af medlemskab – eller ID. 

 

Bestyrelsen vil gerne opfordre medlemmerne til at møde op på generalforsamlingen for at gøre deres 

stemme gældende.  

 

Bestyrelsen gør desuden opmærksom på, at iflg. vedtægterne har hvert medlem én stemme, at venteliste-

medlemmer og medlemmer, der på tidspunktet for generalforsamlingens afholdelse er i restance med kon-

tingent eller andre ydelser til Foreningen, ikke er stemmeberettigede, og at et medlem kan give fuldmagt til 

et andet medlem af Foreningen. Der kan stemmes ved skriftlige fuldmagter, idet et medlem højst kan re-

præsentere to andre medlemmer ved fuldmagter. 

Med venlig hilsen 

Bestyrelsen 

Bilag: 

• Dagsorden med bestyrelsen kommentarer 

• Årsrapport 2022 – kan findes på www.svanevinterbad.dk  

• Budget 2023 – kan findes på www.svanevinterbad.dk  

http://www.svanevinterbad.dk/
http://www.svanevinterbad.dk/
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Svanemøllebugtens Vinterbadelaug 

________________________________________________________________________________ 

Kommenteret dagsorden til ordinær generalforsamling for 2022 i Svanemøllebugtens Vinterbadelaug. 

Tid: 11. april 2023 kl. 19.30. 

Sted: Charlottehaven, Hjørringgade 12C, 2100 København Ø 

1. Valg af dirigent 

a. Bestyrelsen foreslår advokat Henrik Bræmer 

2. Valg af referent 

a. Bestyrelsen foreslår Svend Friis 

3. Bestyrelsens beretning for 2022 

a. Klaus Lange forelægger bestyrelsens beretning 

4. Godkendelse af beretning for 2022 

5. Godkendelse af årsrapport for 2022 

a. Allan Boe Pedersen fremlægger årsrapporten 

6. Forslag fra medlemmerne 

4 medlemmer har indsendt 5 forslag inden fristens udløb den 1. marts 2023 iht. vedtægternes §10, 

stk. 2: 

 

a. Forslag om optag af nye medlemmer (Annette Colding) 

 

Generalforsamlingen drøfter den fremlagte statistik for udnyttelse af faciliteterne og be-

slutter, hvor mange nye medlemmer man, på baggrund af statistikken, umiddelbart finder 

det muligt at optage fra ventelisten. 

 

Motivation: 

På generalforsamlingen 2022 besluttede medlemmerne ikke at optage nye medlemmer. I 

stedet blev det besluttet, at bestyrelsen skulle fortsætte og færdiggøre den igangværende 

nærmere analyse af niveauet for udnyttelse af faciliteterne. Formålet med analysen var at 

vurdere effekten på kapacitetsudnyttelsen af anlægget med de senest optagne nye 600 

medlemmer i forbindelse med etablering af den lille sauna og herefter udarbejde en stati-

stik (jf. referat fra generalforsamling 2022). 

For at kunne vurdere et realistisk optag af nye medlemmer i 2023, vil jeg bede bestyrelsen 

fremlægge resultatet af analysen og den indhentede statistik til drøftelse på generalfor-

samlingen. 

 

Bestyrelse henviser til indstillingen under dagsordenens punkt 6 om optag af 500 medlem-

mer fra ventelisten og foreslår, at punktet drøftes der. Bestyrelsen motiverer sin indstilling 

med følgende:  

Baseret på besøgsstatistikker såvel i den store som i den lille sauna foreslår bestyrelsen, at 

det højeste antal medlemmer ændres fra 2.800 til 3.300, og at der således optages nye 500 

medlemmer fra ventelisten.  
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b. Forslag om ændring af vedtægternes §10, stk. 1, litra 7 vedrørende antal medlemmer (An-

nette Colding) 

 

Generalforsamlingen beslutter at give bestyrelsen fremtidigt mandat til optag fra venteli-

sten i løbet af året i forhold til de løbende målingerne på kapacitetsudnyttelsen. Bestyrel-

sen orienterer herefter medlemmerne om årets samlede antal optagne nye medlemmer 

på den årlige generalforsamling. 

 

Motivation:  

Det er den min opfattelse, at der, med udgangspunkt i de løbende målinger på udnyttelse 

af anlægget, godt kan foregå optag af medlemmer hen over året. 

 

 

c. Forslag om ændring af vedtægternes §10, stk. 1, litra 7 vedrørende antal medlemmer (Lise 

Christensen) 

 

Forslaget er: Bestyrelsen skal have bemyndigelse til selv at vurdere, hvornår og hvor 

mange nye medlemmer badelauget kan/skal optage. 

 

Motivation: 

Bestyrelsen kan via vores chips følge med i, hvor mange der bruger faciliteterne, og der-

med løbende vurdere om der er kapacitet til optagelse af flere medlemmer. 

 

Bestyrelse foreslår at forslag b og c behandles under ét og indstiller, at der stemmes imod 

forslaget. Bestyrelsen motiverer sin indstilling med følgende:  

I henhold til vedtægternes §10, stk. 1, litra 7 fastsætter Generalforsamlingen som en del af 

godkendelse af driftsbudgettet for det følgende år kontingent og optagelsesgebyr samt evt. 

ændring af højeste antal aktive medlemmer.  

 

Bestyrelsen mener, at det er en fornuftig praksis, at beslutning om antal højeste antal med-

lemmer, herunder om optag af medlemmer fra ventelisten og deraf følgende indstilling om 

budget for det kommende år følges ad.  

 

Vedtægterne lægger op til at Generalforsamlingen tager stilling til en ændring af højeste an-

tal aktive medlemmer. Med bestyrelsens forslag under punkt 6 om optag af 500 nye med-

lemmer fra ventelisten kommer vi op på 3.300 medlemmer. Ændrer besøgsmønstret sig væ-

sentligt fra år til år, vil bestyrelsen også kunne indstille, at et nyt højeste antal medlemmer 

kan være både mindre og større med de nuværende vedtægter. Det, finder bestyrelsen, er 

en beslutning generalforsamlingen skal tage sammen med beslutningen om budget for det 

kommende år. 

 

Hvis Generalforsamlingen vedtager forslaget vil ”samt ændring af højeste antal aktive med-
lemmer” udgå af vedtægternes §10, stk. 1, litra, der herefter vil have følgende ordlyd: 
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” Godkendelse af driftsbudget for det følgende år, herunder fastlæggelse af kontingent og 

optagelsesgebyr.” 

 
d. Gusmester/mesterinden får dækket omkostninger til forplejningen de medbringer (Lucas 

Waltoft) 
 
Motivation:  
Vi er mange som nyder saunagus og den fine gratis indsats der bliver gjort for at gøre ople-
velsen til en hyggelig og tiltrængt pause i den mørke vinter. Der står ofte salte chips, nød-
der og div. drikke til fri benyttelse, finansieret af gusmesteren/mesterinden.  
 
Salt kan være vigtigt i forbindelse med gus og flere gange i løbet af vinteren, har gusgæ-
sterne fået ildebefindende. Så det kan også have en sikkerhedsmæssig betydning, at der er 
lidt til ganen til rådighed. 
 
I lyset af den betydelige egenkapital i foreningen, gusaftenernes store tilslutning og sociale 
element i foreningen, foreslår jeg at omkostningerne til forplejningen dækkes af forenin-
gen, eks. 200-250 kr. pr. gang. 

 

Bestyrelse indstiller, at der stemmes imod forslaget. 

Bestyrelsen motiverer sin indstilling med følgende:  

Det bemærkes, at et tilsvarende forslag blev drøftet og nedstemt på generalforsamlingen 

den 25. april 2019. Bestyrelsen har i mellemtiden ikke ændret holdning. 

Foreningen yder allerede nu årligt tilskud til gus, fordi vi gerne vil støtte op omkring organise-

rede særaktiviteter i foreningen. Bidraget dækker udgifter til olier, vifter, ris, musiklæg, di-

verse. Udgifter der solidarisk deles af den samlede forening.  

Bestyrelsen mener ikke, at forplejning i forbindelse med gus er noget, som foreningen skal 

dække.  

 
e. Forslag om stillesauna (Mikkel Sørensen) 

 
Motivation: 
Nu hvor vi har to saunaer, kunne må så lave den ene til en stille savne og den anden til en 
social snakke sauna. Nogen gang vil jeg f.eks. gerne snakke, men andre gange komme jeg 
for at få ro, og så er det ikke så fedt at lytte til andres samtaler. Tænker det kunne være en 
måde at opfylde alles behov på. 

 
Bestyrelse indstiller, at der stemmes imod forslaget. 

Bestyrelsen motiverer sin indstilling med følgende:  

Det bemærkes, at tilsvarende forslag blev drøftet og ikke vedtaget på generalforsamlingerne 

den 9. september 2021 og den 25. april 2022. 

Med vores 2 saunaer er der åbnet for mulighed for at tilgodese aktiviteter som f.eks. stille-

sauna, yoga og meditation. 
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Som orienteret på tidligere generalforsamlinger er der nedsat en gruppe i bestyrelse med 

henblik på koordination af særarrangementer (a la GUS), som med etableringen af den nye 

sauna er blevet mulige. Bestyrelsen opfordrer fortsat til at man organiserer sig omkring sær-

interesser, men bestyrelsen har til dags dato ikke modtaget konkrete henvendelser.  

Det er bestyrelsens opfattelse, at der kan laves særskilte stille-sauna arrangementer, der kan 

slås op på linje med gus, men at det ikke vil være formålstjenligt, at en sauna eksklusivt for-

beholdes særaktiviteter, som her foreslået stille-sauna. 

 

7. Godkendelse af driftsbudget for det følgende år, herunder fastlæggelse af kontingent og optagel-

sesgebyr samt evt. ændring af højeste antal aktive medlemmer 

a. Bestyrelsen foreslår, at det højeste antal medlemmer ændres fra 2.800 til 3.300 

i. Baseret på besøgsstatistikker såvel i den store som i den lille sauna foreslår be-

styrelsen, at det højeste antal medlemmer ændres fra 2.800 til 3.300, og at der 

således optages nye 500 medlemmer fra ventelisten. 

b. Allan Boe Pedersen fremlægger forslag til driftsbudget for 2023. 

8. Valg af bestyrelse og suppleanter 

a. På valg til bestyrelsen som medlem for en 2-årig periode er 3 medlemmer.  

i. Klaus Lange er på valg og ønsker ikke at genopstille 

ii. Bente Lange er på valg og ønsker ikke at genopstille 

iii. Helene Krasnik er på valg og ønsker ikke at genopstille 

iv. Antov Voss opstiller til valg til bestyrelsen 

v. Mikaela Gudkov opstiller til valg til bestyrelsen 

vi. Susanne Teilmann opstiller til valg til bestyrelsen 

b. På valg til bestyrelsen som suppleant for en et-årig periode  

i. Peter Høgdal er på valg og genopstiller  

ii. Anton Voss er på valg og ønsker ikke at genopstille 

iii. Thomas Gammeltoft opstiller til valg til bestyrelsen  

 

9. Valg af revisor 

a. Bestyrelsen foreslår valg af Beierholm som revisor. 

10. Eventuelt 

 

 


